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Abstract

The experiment was carried out in the ITGC station of Oued Smar. The phenological carried
out on soft wheat and rape crops are aimed at studying the different phases of weed development

and the determination of the groups more formidable for these cultures.

These approaches made it possible to highlight the relationship existing between the pheno-
logical stages of weeds and those of the crop during the companion (2018/2019) from one side to
another, to establish a relationship between their evolution and the conditions of the environment.

This synthesis establishes an appropriate weed control program.

Key words:phenology, weeds, soft wheat, rapeseed.
Résumé

L’expérimentation a été menée dans la station de I'ITGC de Oued Smar les notations phéno-
logiques réalisée sur des cultures de blé tendre et Colza ont pour but, 1’étude des différentes phases
de développement des adventices et la détermination des groupes les plus redoutables pour ces

cultures.

Ces approches ont permis de mettre en évidence la relation existante entre les stades phéno-
logiques des adventices et ceux de la culture au cours de la compagne (2018/2019) d’une parte et
d’autre, établir une relation entre leur évolution et les conditions du milieu. Cette synthése permet

d’établir un programme de lutte approprié contre les adventices.

Mots clés : phénologie, adventices, blé tendre, colza.



